
Vážení přátelé, 

  

VV OKF České Budějovice jednomyslně odhlasoval pozdržet platbu členských příspěvků na 

nadcházející rok 2017 do odvolání.  

  

Hlavním důvodem je nezdravé ovzduší ve vedení SF ČR. Jsme přesvědčeni, že bychom 

neměli finančně podporovat nekorektnost a neslušnost v rámci činnosti nejvyššího orgánu 

futsalu. Před zrušeným sobotním aktivem se zvrhl do absolutní arogance moci. Více k tomu 

najdete v komuniké z posledního jednání zástupců oblastních komisí futsalu FIFA (viz. 

příloha). Náš okres a kraj se přidal k dalším osmi oblastím, které se k tomuto kroku rozhodly.    

  

Neuhrazení členských příspěvků nebude znamenat pro kluby žádné herní ani disciplinární 

důsledky. Toto rozhodnutí se vztahuje i na funkcionáře a rozhodčí.  

  

Pokud by došlo v celé záležitosti k nějakému nečekanému obratu, budete obratem 

informováni. 

  

Děkuji za pochopení 

  

Michal Průcha 

předseda OKF a JčKKF 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

K O M U N I K É 
 

Z JEDNÁNÍ ZÁSTUPCŮ OBLASTNÍCH KOMISÍ FUTSALU FIFA 
Pávov, 26. října 2016 

 
Vzhledem k napjatým vztahům v rámci Svazu futsalu České republiky (dále jen SF ČR) a 
současně z důvodu vydaného Stanoviska Komise futsalu FAČR (dále jen KF) k Prohlášení 
funkcionářů regionálního futsalu ze dne 9.9.2016, které nebylo v rozporu se zněním Stanov 
SF ČR na říjnovém zasedání tohoto nejvyššího řídícího orgánu SF ČR projednáno, se dne 26. 
října 2016 sešli k jednání ve výše uvedených záležitostech zástupci oblastních komisí futsalu 
FIFA (dále jen „zástupci“). 
 
Výstupem jednání zástupců je tento materiál, jehož cílem je popsat genezi současného 
nezdravého stavu českého futsalu, příčiny tohoto stavu, realizované pokusy o jeho nápravu a 
alternativy dalších možností pro jeho ozdravení.  
 
 
1. Geneze současného nekorektního prostředí v rámci SF ČR 
 
Futsal v České republice má poměrně mladou historii, když první soutěže u nás vznikaly 
v šedesátých letech minulého století. První organizační řád pak dostává počátkem 
sedmdesátých let, od roku 1971 je pak pořádáno republikové mistrovství. Novodobá historie 
futsalu se začíná psát v roce 1991, kdy se stává součástí tehdejšího ČMFS (dnes FAČR). 
V průběhu uplynulých dvaceti pěti let se nevyskytl ve futsalovém prostředí žádný zásadní 
problém, pokud se občas objevily nějaké rozpory, byly vždy demokratickou cestou a hlavně 
slušnou formou řešeny. Futsal žil po celou tuto dobu téměř v ideální symbióze „vedení 
futsalu – vrcholový futsal – regionální futsal“. Podařilo se prosadit několik zásadních změn 
v rámci futsalového prostředí (zřízení 1. a 2. ligy a regionálních soutěží, změny jejich herních 
systémů, zavedení divizí, nejnověji zřízení registračního systému FUTis a členských 
příspěvků), vše bez nějakého negativního vlivu na futsalové prostředí, a to i díky aktivitě a 
pochopení regionálního futsalu. Bohužel, v současné době je futsalové prostředí citelně 
narušené …. 
 
Impulsem k dnešnímu stavu se stala tzv. „Brněnská kauza“, jejíž počátek je datován do 
května 2015. Jádrem celé této kauzy byl oprávněný požadavek funkcionářů několika celků, 
účastníků brněnských futsalových soutěží, na vyúčtování soutěžních financí. Tedy 
prostředků, které do organizace soutěží zástupci těchto celků vkládají formou nemalého 
startovného a členských příspěvků. Zcela v rozporu s příslušnými normami byl však jejich 
požadavek tehdejším členem KF a předsedou brněnského futsalu Z. Polákem odmítnut. Celá 
kauza v následujícím období eskalovala, jejím důsledkem bylo nekandidování Z. Poláka do KF, 
ObKF a KKF a logicky se jí zabýval i nejvyšší futsalový orgán. Právě v tomto případě se začaly 
projevovat první zcela odlišné názory na řešení této kauzy, kdy někteří členové KF či 
pravidelní hosté jednání KF měli snahu celý problém řešit v souladu se zněním stanov SF ČR 
(pp. P. Nepil, J. Svoboda), jiní ho bagatelizovali (pp. P. Fousek, R. Klier, D. Kolman). 
 
K zásadnímu rozporu došlo při projednávání návrhu Z. Poláka ve věci neuznání platnosti 
Valné hromady Jihomoravského kraje, konané na podzim 2015. Ačkoliv jeho tvrzení nebyla 
ničím podložena, velkou oporou ve snaze znegovat tuto VH mu byl čestný předseda SF ČR P. 
Fousek. Tehdejší člen KF P. Nepil však předložil listinné důkazy a svědecké výpovědi, na 
základě nichž byla obvinění Z. Poláka vyvrácena a členové KF valnou hromadu uznali za 
platnou, uskutečněnou dle tehdy platných příslušných norem.  



 
Nicméně základ rozporu mezi členy KF byl výše uvedeným jednáním položen, prohlouben 
pak byl počínáním některých osob a tzv. „mocenských bloků“ (bude vysvětleno podrobně 
v části 2) v období před Valnou hromadou SF ČR v březnu tohoto roku. Skupina osob, 
seskupených  okolo předsedy KF O. Mesteka, prosazovala jako kandidáty do KF pouze určité 
osoby, a to především za moravské oblasti pp. P. Czeneho a D. Vozárika. V potaz tak tato 
skupina vůbec nebrala demokratickou volbu moravských oblastí a krajů, které si za své 
kandidáty vybraly pp. M. Blažka a J. Stixe. Svůj zájem prosazovala tato skupina až 
nedemokratickými prostředky, jakými byla hrozba odstoupení ze zvolených funkcí, pokud 
budou na VH zvoleni za Moravu pp. M. Blažek a J. Stix (vyjádřili se tak pp. O. Mestek a R. 
Klier), ukončením spolupráce a podpory českému futsalu v tomto případě oznámili pp. P. 
Fousek a R. Lobo. Naprosto bez jakýchkoliv morálních zásad realizoval podporu kandidátů do 
KF skupiny O. Mesteka p. R. Venc, v té době předseda Subkomise rozhodčích KF FAČR (dále 
jen SubKR), který v tomto smyslu ovlivňoval, dle našeho názoru až vydíral, rozhodčí z listiny 
nejvyšších soutěží, kteří zastávali zároveň řídící pozice na úrovni regionálního futsalu. 
 
Volby do KF na březnové VH dopadly dle rozhodnutí voličů, do nejvyššího futsalového 
orgánu nebyli zvoleni protěžovaní kandidáti skupiny osob kolem O. Mesteka pp. P. Czene, D. 
Vozárik, M. Vokulič ani R. Lobo, naopak premiérovou účast v nejvyšší řídící komisi mohli zažít 
pp. M. Blažek a J. Stix.  
 
Právě jejich prioritou v rámci řešení problematiky českého futsalu bylo společně s p. P. 
Nepilem a původně i P. Šubou, dořešit v souladu se zněním stanov kauzu Brno a do čela 
SubKR ustanovit osobu naprosto neutrální a především s odpovídajícím morálním kreditem. 
 
Bohužel, téměř nic z těchto priorit se nepodařilo splnit. Brněnská kauza byla dovedena i přes 
neochotu pp. Fouska, Kliera a Kolmana k Mimořádné valné hromadě, která potvrdila ve 
funkci předsedy OkKF Brno – město p. Poláka. Celá akce však připomínala dobře 
zorganizovanou divadelní frašku, zvolená Komise vnitřního auditu, která má kontrolovat 
hospodaření brněnské řídící komise, se zatím nachází v situaci, kdy se dožaduje vydání 
příslušných účetních dokladů, startovné v brněnských soutěžích je zvyšováno, a tak je vše 
vlastně při starém. 
 
Velké překvapení především p. Fouskovi, ale i p. Mestekovi, připravilo květnové zasedání KF, 
na kterém nebyl ve funkci předsedy SubKR hlasy pp. Blažka, Nepila, Stixe a Šuby potvrzen p. 
Venc. V následujícím období se však rozjela mašinérie „pracovních“ metod osob kolem 
předsedy Mesteka, jejímž výsledkem byl o sto osmdesát stupňů změněný názor p. Šuby na 
řešení této problematiky. Následkem této názorové změny byl pan Venc ve funkci předsedy 
SubKR na červnovém jednání KF již bez problémů potvrzen. 
 
Ideálnímu stavu v rámci SF však nepřispěly ani další rozhodnutí členů KF, jejích subkomisí či 
jednání určitých osob. Příkladem může být např. zařazení sestupujícího celku FC Démoni 
Česká Lípa do nejvyšší soutěže na místo činnost ukončivšího týmu Rádio Krokodýl Brno. 
Tento akt byl uskutečněn naprosto v rozporu s platnou Směrnicí pro doplňování 
dlouhodobých mistrovských soutěží SF ČR ze dne 24.5.2014, čímž byl již podruhé poškozen 
druhý celek 2. ligy – západ 2015/16  ISŠ Příbram (poprvé na základě chybného rozhodnutí 
Disciplinární komise KF FAČR v kauze Laňka a nechuti řešit tento problém ze strany většiny 
členů KF) a ten následně na protest proti tomuto jednání svoji činnost ve vrcholovém futsalu 
ukončil. V rozporu s platnými řády byl řešen i přestup bratří Drozdů, na což poukázala i 
Odvolací komise KF FAČR. Stejně ostudné je neposkytnutí přislíbené kompenzace za 
vícenáklady při účasti celků týmu AC Gamaspol Jeseník v juniorských soutěžích, stejně jako 
tolerování činnosti, která je v rozporu se schválenými normami v případě již zmiňovaného p. 
Poláka či p. Jos. Novotného, zodpovědného za nemalý finanční schodek v účetnictví oblastní 
a krajské soutěže v západních Čechách (více než 400.000,- Kč). 



 
Výše uvedené pak přispělo k současnému tristnímu stavu v rámci SF ČR, podívejme se nyní 
blíže na nejzásadnější příčiny tohoto stavu. 
 
 
2. Příčiny nekorektního stavu v rámci SF ČR 
 
Příčin nekorektního stavu a nezdravých vztahů v rámci SF ČR je více uveďme nyní ty 
nejzásadnější. 
 
2.1. Kauza „Mocenské bloky“ v rámci futsalového  
 
Základní příčinou nezdravého prostředí v českém futsale mělo být dle prohlášení předsedy SF 
ČR p. O. Mesteka „ …. vytváření mocenského bloku …. „ ze strany bývalého člena KF p. P. 
Nepila, který se „ …. tím podílel na stoupající nervozitě v celém českém futsalu.“ (viz. Futsal 
bulletin č. 8/2016). Ve stejném duchu hovořil v tomtéž médiu i místopředseda KF p. R. Klier, 
který uvedl, že „ …. z regionálního futsalu bylo vytvářeno mocenské centrum, kde se 
doporučovalo, koho volit, koho nevolit atd.“.  
 
Oba svazoví funkcionáři měli příležitost svá tvrzení vysvětlit na zasedání Aktivu předsedů 
ObKF, KKF a OkKF, které se uskutečnilo 10.9.2016 ve Střítěži u Jihlavy. Na konkrétně a jasně 
položené dotazy a) jakým způsobem vytvářel P. Nepil zmiňovaný mocenský blok, b) jaké měl 
mít složení, c) jaký účel by mělo toto uskupení mít, nedokázali oba členové KF uspokojivě 
odpovědět. Předseda Mestek nakonec pod tíhou argumentů uznal, že jakýkoliv „blok“ p. P. 
Nepila existoval pouze v teoretické rovině (což znamená, že žádný takový blok vytvořen 
nebyl).  
 
Navíc přítomným účastníkům aktivu v rámci své argumentace sdělil, že jeden takový blok byl 
opravdu vytvořen, a to z tzv. „starých vlčáků“ pp. Fouska, Loba, Mesteka, Kliera a Kolmana. 
Jaké metody tyto osoby používaly především v předvolebním období, bylo uvedeno na jiném 
místě, o činnosti p. R. Vence bude pojednávat následující odstavec. 
 
2.2. Kauza předsedy SubKR p. Radka Vence 
 
V období před březnovou Valnou hromadou SF ČR (dále jen VH) se do předvolebních aktivit   
intenzivně zapojila i osoba, která by měla být z titulu své funkce naprosto nestranná a 
neutrální, a to předseda SubKR p. R. Venc. Ten velice specifickými metodami prosazoval 
podporu kandidátů výše uvedeného bloku „starých vlčáků“, konkrétně pp. Czeneho, Vozárika 
a Loba.  
 
Jaké byly tyto metody? Naprosto v rozporu se zásadami slušného chování, se zněním 
příslušných futsalových norem a zřejmě i se zákony této země. Pan Venc dle sdělení jednoho 
z funkcionářů SF ČR vyhrožoval čtyřem rozhodčím z listiny nejvyšších futsalových soutěží, 
kteří zároveň vykonávali funkce v regionálních řídících komisích, a to nezařazením na tuto 
listinu pro následující soutěžní sezónu, pokud nebudou podporovat výše uvedené kandidáty 
do KF. Dva rozhodčí o této činnosti p. Vence informovali tehdejšího člena KF p. Nepila, jeden 
z nich – p. L. Zbožínek (v té době předseda Olomoucké KKF a člen ObKF „F“) pak toto chování 
p. Vence doložil i zvukovým záznamem. Vedle zmiňovaného vyhrožování nezařazením p. 
Zbožínka na listinu rozhodčích pro nejvyšší soutěže, pokud nesplní jeho zadání, se na tomto 
záznamu p. Vence velice vulgárně vyjadřuje o tehdejších členech KF pp. Nepilovi a Šubovi, 
kandidátech do KF pp. Blažkovi a Stixovi či o kandidátovi do SubKD p. Bednářovi. 
 
 
 



Tato všem dobrým mravům odporující činnost R. Vence před VH byla hlavní příčinou snahy 
členů nově zvolené KF pp. Blažka, Nepila, Stixe a Šuby o ustanovení do předsednické funkce 
v SubKR od 1.7.2016 jiné, morálně vyspělejší osoby. Jak je výše uvedeno, nebyl p. Venc jako 
jediný navržený předseda odborné subkomise na květnovém zasedání KF hlasy čtyř výše 
uvedených členů KF zvolen předsedou SubKR. Během jednoho měsíce však dokázal v tak 
zásadní otázce zcela neuvěřitelně a s naprostou lehkostí změnit o sto osmdesát stupňů svůj 
názor p. Šuba. Tuto změnu názoru vysvětlil stanoviskem prvoligových klubů, kde se při 
průzkumu jejich názoru na tuto problematiku šest týmů vyjádřilo pro setrvání p. Vence ve 
funkci, tři byly proti a tři se hlasování zdržely. Velice „silný“ mandát pro p. Šubu, když 
otázkou je i vhodnost takové dotazovací akce z pohledu zásad konvence UEFA o 
rozhodcovství, k níž se FAČR připojil. 
 
Na zmiňovaném zářijovém aktivu předsedů byl předseda SF ČR p. Mestek tázán i na tuto 
záležitost – proč čtyři členové KF pp. Mestek, Klier, Kolman a Šuba podporují v čele tak 
důležité subkomise člověka s tak nízkým, až nulovým morálním kreditem. Ani v tomto 
případě se neodpovídalo předsedovi lehce, jeho závěrečné resumé překvapilo asi většinu 
přítomných. O. Mestek doslova uvedl, že „ …… ano, pan Venc se nechoval v předvolebním 
období úplně standardně, nicméně je to člověk patřící k naší skupině, a tak je naší povinností 
ho podržet.“  Dalšího komentáře není jistě třeba ….. 
 
Bohužel celá tato kauza měla ještě ne/očekávanou dohru ….. 
 
2.3. Nepozvání p. Lukáše Zbožínka na seminář rozhodčích SubKR 
 
Pan Lukáš Zbožínek je v současnosti nejen předsedou Olomoucké krajské komise futsalu FIFA 
a členem Oblastní komise futsalu „F“, byl i kvalitním, uznávaným a perspektivním rozhodčím 
z listiny SubKR pro nejvyšší soutěže. Byl …. 
 
Předseda SubKR p. Venc po potvrzení své předsednické funkce od 1.7.2016 oznámil panu 
Zbožínkovi, že SubKR rozhodla o jeho nepozvání na srpnový seminář rozhodčích SubKR. Toto 
své rozhodnutí předseda SubKR zdůvodnil až na vyzvání 1. místopředsedy KF p. Blažka 
půlstránkovým vyjádřením, které obsahovalo lži, polopravdy a tvrzení, vytržená z kontextu. 
Žádné z uvedených tvrzení nebylo ničím podloženo, nebyly zde uvedeny žádné prameny. Pan 
Zbožínek vyvrátil veškeré předložené argumenty pro jeho nepozvání na seminář, svá tvrzení 
byl ochoten doložit listinnými důkazy a svědeckými výpověďmi. Nic z toho členy KF pp. 
Mesteka, Kliera, Kolmana a Šubu nezajímalo, pouze konstatovali, že pozvání rozhodčích na 
seminář je v kompetenci SubKR. Způsob zdůvodnění nepozvání p. Zbožínka na seminář 
rozhodčích ze strany p. Vence však odsoudili, dokonce na zasedání KF padla z jejich strany i 
slova, že dané zdůvodnění bylo dehonestující. Přesto tito lidé nijak ve věci nápravy zřejmé 
křivdy nezasáhli …. Mladý a kvalitní rozhodčí tak nebyl zařazen na listinu rozhodčích 
nejvyšších soutěží, a to jen z toho důvodu, že stál za usnesením krajské VH. Mrazivě pak 
působí vyjádření předsedy O. Mesteka, kdy mu rozhodnutí KF v této záležitosti sděloval a 
společně s oznámením o ukončení jeho činnosti mezi prvoligovými rozhodčímu mu děkuje za 
jeho činnost na regionální úrovni a doufá, že v ní bude i nadále pokračovat (jinak řečeno 
„Mezi prvoligovými rozhodčími tě pro tvé postoje nechceme, na regionální úrovni ale dělej, 
tam tě potřebujeme“). 
 
Bohužel, i taková je realita v mezilidských vztazích v rámci SF ČR. 
 
Další kauzy – Brno, Jos. Novotný, Č. Lípa, bratři Drozdové či Jeseník – nemá smysl podrobněji 
rozebírat. Ale tendenční rozhodnutí či tolerance  praktik a jednání, které jsou v rozporu se 
schválenými normami, rozhodně kvalitě stavu futsalového prostředí nepomůže. 
 
 



 
 
3. Snahy o nápravu nekorektního  prostředí v rámci SF ČR    
 
Snahu o zachování korektního prostředí v rámci SF ČR projevovali od březnové VH především 
členové KF pp. Blažek, Nepil a Stix. Bohužel, po názorovém obratu p. Šuby hlasy těchto 
funkcionářů na jakékoliv změny k pozitivním změnám v rámci SF ČR nestačily. Tato situace 
byla hlavní příčinou  rezignace p. Nepila na všechny své funkce v rámci vrcholového futsalu, 
neboť na prohlubujícím se nekorektním prostředí v rámci futsalového hnutí se nadále 
nechtěl podílet. Veškerá tíha při řešení této situace pak zůstala pouze na pp. Blažkovi a 
Stixovi, kteří však za současné konstelace příliš nadějí na prosazení jakýchkoliv pozitivních 
změn nemají. 
 
Zásadní vliv na řešení celé současné situace v rámci SF ČR mohl mít zářijový aktiv předsedů 
regionálních řídících komisí, bohužel  stanoviska pp. Mesteka a Kliera k projednávané 
problematice se nezměnila (viz jejich reakce v předchozím textu). Jejich postoj k celé situaci  
byl pak impulsem k vytvoření „Prohlášení funkcionářů regionálních řídících komisí“, které 
poukazuje na současný nekorektní stav v rámci SF ČR zapříčiněný chybnými rozhodnutími KF 
a nabízí možnosti řešení celé problematiky. 
 
I přes dvojnásobný závazný příslib předsedy Mesteka, že se KF bude na svém říjnovém 
zasedání tímto materiálem „ …. s co největší vážností zabývat …..“  se tak nestalo. Naopak, 
pp. Mestek, Klier (který by zájmy regionů jako nový předseda Regionální subkomise měl hájit 
nejdůrazněji), Kolman a Šuba se prohlášením odmítli z formálních důvodů vůbec zabývat.  
 
Tímto postupem byly zcela zásadně porušeny Stanovy SF ČR (čl. 4., odst. 2 písm. d), kdy 
každý člen SF ČR má právo se obracet s připomínkami, podněty, návrhy a žádostmi na orgány 
SF ČR.  Žádná další futsalová norma pak neřeší formální podobu těchto připomínek, návrhů 
atd. 
 
 
4. Důsledky neřešení současné nekorektní situace v rámci SF ČR 
 
Úvodem tohoto odstavce je nutno konstatovat, že pouze v rámci Svazu futsalu ČR je možný 
další rozvoj futsalu - sportu, který nás doposavad všechny spojoval a který máme tak rádi. Je 
třeba však dodat, že v rámci takového svazu, kde bude čistota sportu a jednání jeho 
představitelů nadřazena politikaření, osobním zájmům a osobnímu prospěchu.  
 
Jako regionální funkcionáři jsme základem celé pyramidy tohoto svazu, jsme těmi, kteří 
nesou jeho největší břímě. Na úkor svého volného času, jiných zájmů a leckdy i rodinného 
života a zaměstnání organizujeme okresní, krajské a divizní soutěže, pořádáme okresní a 
krajská kola Poháru FAČR a soutěží v kategoriích veteránů a žen, další futsalové turnaje a 
sportovně – společenské akce, propagujeme futsal v místních médiích. Nezřídka jsme i 
garanty uspořádání ŠFL a SFL. Veškerou tuto činnost zabezpečujeme po sportovně-technické, 
ekonomické, disciplinární a dalších stránkách, bez jakéhokoliv placeného sekretariátu a 
nároku na jakoukoliv odměnu. Děláme to proto, že tento sport a prostředí v něm máme rádi, 
většina z nás se jeho organizaci věnuje již několik desítek let. Vznikla zde již citovaná 
symbióza „regiony – vrcholový futsal – vedení svazu“, která je však v současnosti silně 
narušena. 
 
Narušena je pak činností několika málo osob výše popsanou, která je podporována většinou 
členů KF, a to pp. Mestekem, Klierem, Kolmanem a Šubou, z pozadí pak i čestným předsedou 
p. Fouskem (tedy blokem tzv. „zkušených vlčáků“). 
 



Opačný názor slušných členů SF ČR asi nejlépe vystihuje tzv. odchylné stanovisko 1. 
místopředsedy KF p. Blažka k příslušnému bodu zápisu z říjnového jednání KF, které se 
zabývalo nevhodným jednáním pp. Vence a Jos. Novotného, jež mělo konkrétními způsoby 
dopad na regionální futsal, kdy KF nadřadila princip presumpce neviny při podaných 
trestních oznámeních na výše uvedené, nad „zdravý rozum“, resp. odmítla již dříve 
přezkoumání jejich počinů také z úrovně KF: 
 
„Zásada presumpce neviny je zásadou kontinentálního práva, která vychází ze zásady „in 
dubio pro reo“ (v případě pochybností ve prospěch obviněného). Zde je na místě připomenout 
slova „v případě pochybností“, a to v souvislosti s tím, že KF při absenci Etické komise její roli 
dle mého názoru nenahrazuje, když co do merita (podstaty) věci případy pana Josefa 
Novotného a pana Radka Vence, jimiž se zabývají též orgány činné v trestním řízení, 
nepřezkoumala, přestože materiály o jejich počínání existují a jsou přezkoumatelné co do 
případného porušení řádů Svazu futsalu ČR a Etického kodexu, když z tohoto hlediska není 
důležité, zda jejich konaní budou kvalifikována orgány činnými v trestním řízení jako trestné 
činy či nikoli. Právě pro absenci vůle tyto záležitosti řešit, uvedli regionální funkcionáři ve 
svém prohlášení požadavek, aby pánové Josef Novotný a Radek Venc nevykonávali žádné 
funkce v rámci celostátních soutěží Svazu futsalu, neboť mají za to, že jejich chování se 
neslučuje s řády Svazu futsalu ČR, popř. Etickým kodexem.“ 
 
Bohužel pro futsal jeho vedení odmítá jakékoliv snahy o nápravu současného stavu, odmítá 
jakoukoliv další diskusi s kýmkoliv, kdo má zájem a nápravu současného stavu. Regionální 
funkcionáři napříč všemi regiony SF ČR byli nepříjemně překvapeni reakcí KF na jejich 
říjnovém zasedání, když ta se odmítla vůbec zabývat jejich zářijovým prohlášením.  
 
Na svém říjnovém jednání se zástupci všech šesti oblastních komisí shodli na tom, že se 
budou plně držet znění výše uvedeného prohlášení. Uvědomujeme si se vší vážností, že 
kroky, které hodláme učinit, mohou být pro celý Svaz futsalu ČR, který jsme společně dvacet 
pět let budovali, přímo destruktivní. Bohužel však v současné situaci a za současného postoje 
námi volených členů KF jiné východisko nevidíme. Přivítáme, pokud bude snaha nalézt 
jakékoliv, třeba i kompromisní řešení, ze strany regionálních funkcionářů ta snaha zůstává. 
 
Pokud však nebudou vedením SF ČR napraveny nejzásadnější nekorektní rozhodnutí a 
učiněné křivdy, jsme připraveni postupovat dle níže uvedených bodů: 
 

a) Jako nesouhlas s postojem výše uvedených členů KF a s některými jejich  
nekorektními rozhodnutími, jež jsou uvedeny v Prohlášení funkcionářů regionálního 
futsalu ze dne 9.9.2016, bude od 1.1.2017 pouze věcí vlastního uvážení účastníků 
(hráči, funkcionáři, rozhodčí, delegáti atd.) regionálních futsalových soutěží všech 
stupňů  úhrada členských příspěvků na rok 2017. V případě neuhrazení ČP nebude 
mít toto jednání za následek jakékoliv disciplinární či sportovně-technická opatření 
v rámci příslušné regionální soutěže. 
 

b) Regionální funkcionáři se nezúčastní do nápravy pokřiveného prostředí v rámci SF ČR 
žádného jednání, svolaného KF (aktivy předsedů, semináře k jakékoliv futsalové 
problematice či jednání Regionální subkomise KF FAČR), vyjma řádných či 
mimořádných VH SF ČR. V případě zájmu ze strany vedení SF ČR o jakákoliv jednání 
v rámci problematiky zmiňované v tomto materiálu, byl dán mandát k takovému 
jednání zástupcům regionálního futsalu ve složení pp. Blažek, Kopecký, Nepil a Rod. 
 

c) V souvislosti s výše uvedenými dvěma odstavci se futsal na regionální úrovni nezapojí 
do přípravy tzv. futsalové r(e)voluce. 

 
 



 
d) V případě jakýchkoliv obstrukcí ze strany KF či jejích subkomisí vůči regionům, jejichž 

činnost bude v režimu dle bodu a), jsme připraveni ukončit své členství ve SF ČR a 
vytvořit samostatný zapsaný spolek, např. Českomoravský svaz futsalu. 

 
Výše uvedená opatření jsou regionálnímu futsalu pouze doporučená, nikoliv direktivně 
nařízená. Je pouze na příslušné regionální řídící komisi, zda plněním uvedených opatření 
podpoří snahu větší části regionálních funkcionářů o nápravu nezdravého stavu v rámci SF 
ČR, případně nepřistoupením k výše uvedenému bude tento - mírně řečeno - nekorektní stav 
příslušná regionální komise podporovat. 
 
Je nutno zároveň důrazně upozornit, že i nadále je naším cílem působit pouze ve SF ČR. Výše 
uvedená opatření jsou podmínečného charakteru, po nápravě nekorektního prostředí a 
způsobených křivd budou ihned zrušena.  
 
V případě odvolání p. Radka Vence z pozice předsedy SubKR považujeme za nutné, aby se 
k morálnímu kreditu každého navrženého kandidáta do této funkce vyjádřili zástupci 
příslušných oblastních a krajských komisí futsalu FIFA, ze kterých tito kandidáti pocházejí. 
 
 

Závěrem 
 
Na závěr našeho komuniké vyzýváme členy KF, resp. předsedu Otakara Mesteka, 
aby neprezentovali naši iniciativu jako snahu polarizovat, destabilizovat a rozdělovat futsal 
FIFA v ČR. Na základě všech uvedených argumentů, které nelze žádným způsobem 
zpochybnit, je zcela zřejmé, že se nejedná o žádnou snahu jednotlivců s neuspokojenými 
ambicemi a snahu vmanipulovat ostatní členy do nezodpovědného politikaření. Jak bylo 
shora uvedeno, všichni podepsaní či souhlasící zástupci regionů chtějí být nadále platnými a  
zejména prospěšnými členy Svazu futsalu ČR. Vzhledem k tomu, že do současné doby nebyly 
ani náznakem jejich oprávněné požadavky přijaty, nebo alespoň projednány, byli tak 
přinuceni k výše uvedeným krokům, jejichž prostřednictvím chtějí pouze poukázat na to, co 
se v posledních měsících ve Svazu futsalu ČR za podpory nejvyššího orgánu událo a 
dát najevo to, že toto nemohou a také nebudou v žádném případě podporovat. 
 
Podepsáni zástupci všech šesti oblastních komisí futsalu FIFA – viz prezenční listina 
přílohou. 


